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§ 1   

Val av justerare 

Kommunfullmäktiges beslut 
Stefan Pettersson (M) och Pontus Welin (L) utses att tillsammans med ordförande justera dagens 
protokoll.  
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§ 2   

Fastställande av dagordning 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utskickad dagordning fastställs.  
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§ 3  Dnr KS 2024/000164-1 

Allmänhetens frågestund 11 mars 

Dagens sammanträde  
Asta Daleén ställer följande frågor angående syn- och hörselinstruktören:  
 
På vilka grunder fattas detta beslut och vad finns det för underlag att tjänsten ska tas bort? 
Tjänstens arbetsbeskrivning efterlyses. Är det inräknat kostnader för färdtjänst och 
hemtjänstpersonal som får följa med till regionen för hjälpinsatser. Vem tar över dessa 
arbetsuppgifter?  
 
Anita Hultgren (S) besvarar frågan enligt följande:  
 
Beslutet att inte längre erbjuda syn- och hörselinstruktörer har sin grund i kommunfullmäktiges 
beslut om budget för år 2024. Tjänsten omfattas inte av kommunal hälso- och sjukvård. Regionen 
ansvarar för frågorna och har de specialistkompetens som behövs för att hantera en allt mer 
högteknologisk utrustning. Kommunens omsorgspersonal kan fortfarande hjälpa till med enklare 
hantera av hjälpmedlen.  
 
Mathias Karlsson (KLP), Ingemar Lennartsson (KD) och Magnus Larsson (C) tackar för frågorna och 
tar med sig behovet i framtida budgetarbete.  
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§ 4  Dnr KS 2024/000165-1 

Information från kommunens revisorer 

Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Dagens sammanträde  
Revisor Eva Hardebrant redogör för granskning av orosanmälningar/barn som far illa. 
Granskningens syfte är att bedöma om bildningsnämnden och socialnämnden bedriver en 
ändamålsenlig verksamhet vad gäller att uppmärksamma barn som far illa och hanteringen av 
orosanmälningar samt om det sker tillräcklig intern kontroll.  
 
Följande revisionsfrågor har ställts:  

- Säkerställer nämnderna att det finns metoder och arbetssätt för tidig upptäckt?  
- Säkerställer nämnderna att det finns rutiner avseende arbetet med orosanmälan i 

skolverksamheten?  
- Säkerställer socialnämnden att det finns ändamålsenliga rutiner för hantering av inkomna 

orosanmälningar?  
- Säkerställer nämnderna att det finns strukturer och forum för samverkan kring 

orosanmälningar?  
- Säkerställer nämnderna att det finns system för egenkontroll som gör att nämnden kan 

uppmärksammas om eventuella brister kopplat till orosanmälan?  
 
Revisorernas samlade bedömning utifrån de revisionsfrågor som legat till grund för granskningen är 
att bildningsnämnden och socialnämnden inte helt säkerställer en ändamålsenlig verksamhet för 
barn som far illa. Revisorernas bedömning är vidare att bildningsnämnden och socialnämnden inte 
helt säkerställer en tillräcklig intern kontroll avseende orosanmälningar.  
 
Bildningsnämnden svarar bland annat att rutinen för att uppmärksamma barn som far illa kommer att 
kompletteras med uppgifter om anmälningsskyldighet. Socialnämnden och bildningsnämnden har 
efter granskningen skapat en gemensam rutin, för terminsvis information gällande orosanmälningar. 
Vidare svarar socialnämnden att vid utredningsenhetens mottagningsmöten/gruppmöten kommer 
återkoppling till anmälare vara en stående punkt, att återkoppling till anmälare med anmälningsplikt 
ska förtydligas i rutin ”mottagning anmälan/ansökan” samt att medarbetare på utredningsenheten 
kommer att ordna med informationsblad samt kort film till verksamheter som har anmälningsplikt. Av 
materialet kommer det att framgå information om anmälningsplikt, socialtjänstens arbete gällande 
orosanmälningar, möjlighet till återkoppling samt behovet av att ny orosanmälan görs om oron 
gällande barn fortgår eller ny information framkommer.  
 
Ordförande ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunfullmäktige beslutar bifalla detta.  
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§ 5  Dnr KS 2024/000073-1 

Beslut om budgetprocess 2025 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Redovisade avsteg från föreliggande styrdokument för budgetprocess, utifrån projektet med 

ny budgetmodell för prislappsbudget godkänns.  
2. Kommunstyrelsens ges rätt att vid behov ta beslut om ytterligare avsteg från föreliggande 

styrdokument för att effektivera budgetprocess 2025. Beslut ska anmälas till 
kommunfullmäktige.  

Ärendet 

Projekt Prislappsbudget- Införande av ny budgetmodell  
Kommunstyrelsen beslutade 2023-05-23, § 173, om att anmäla intresse för att delta i SKR:s 
(Sveriges kommuner och regioners) projekt Prislappsbudget. Projektet drivs under ett år. 
 
Prislappsmodellen innebär att driftbudgeten för förvaltningarna kommer baseras på tekniska ramar 
som utgår ifrån olika parametrar kopplat till demografi/strukturella förutsättningar med ett inbyggt sätt 
för uppräkning av föregående års ramar men med en rörlighet kopplat till demografin. 
Påverkan på den tekniska ramen utöver vad demografin/strukturella förutsättningar ger kan enbart 
göras genom prioriteringar som beslutas politiskt. Dessa prioriteringar kan både vara tillskjutande av 
medel för ett ändamål eller ett avdrag för ändrad verksamhet. 
 
Kommunstyrelsen föreslås delegera till sina respektive utskott att agera nämnd i budgetprocessen. 
Det innebär att förslag som överlämnas till budgetberedningen hanteras i respektive utskott. 
Kommunstyrelsen tar därefter beslut om den samlade budgeten efter förslag från 
budgetberedningen. 

Avvikelser från styrande dokument för budgetprocessen  
I samband med att budgetarbetet för 2025-2027 intensifieras så behöver avsteg göras från följande 
fastställda styrdokument: 
 
- Ekonomi- och verksamhetsstyrningsregler 
- Investeringspolicy 
- Finanspolicyn 
 
Bedömningen är att det krävs tillfälliga avsteg från dessa dokument för att kunna arbeta fram en ny 
budgetmodell för Oskarshamns kommun genom projektet med Prislappsbudget. Eventuell 
revidering av styrande dokument kommer föreslås i samband med att projektet avslutas. Redan nu 
kända avsteg har tagits fram och listas enligt nedan men då projektet fortskrider kan flera ändringar 
av styrande principer kan tillkomma. Därför föreslås kommunfullmäktige också ge kommunstyrelsen 
rätt att godkänna eventuella ytterligare avsteg från styrande dokument under budgetprocess 2025, 
VP 2026-2027. 

Kända avvikelser från styrande dokument för budgetprocessen  
• Internränta som enligt ekonomi- och verksamhetsstyrningsreglerna ska fastställas till SKR:s 

föreslagna ränta. 
• Treårsplaner där första året är budgetåret. Numera ska budgeten innehålla budgetår + tre 

verksamhetsplaner.  
• Resultatmålet ska från 2025 vara 2 % innan finansnetto.  
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• Investeringsbudgeten följer tidigare process under första året med ny budgetmodell.  
• Hantering av löneprocess i ny budgetmodell utreds och bör kunna ändras om modellen 

kräver det.  
• Riktade stadsbidrag bland de generella statsbidragen fördelas till den nämnd/styrelse som 

berörs.  

Process för driftbudget 2025, VP 2026-2027  
• Processen med budget hanteringen kommer utgå från SKR:s prislappsmodell, med en kick-

off och återkommande möten med budgetberedningen.  
• Nämnderna och styrelsen kommer att tilldelas en teknisk ram och ett uppdrag att komma 

med förslag till önskade prioriteringar/fördjupningar av ett valt fokusområde. 
Budgetberedningen ska ta den av respektive nämnd/styrelse prioriteringar och föreslå 
kommunstyrelsen vilket fokusområde eller verksamhet som ska fördjupas i till mötet i 
september/oktober.  

• Prioriteringsutrymmet ska för de första projektåren innehålla prioriteringar kopplat till 
”omställning” för att värna om verksamheterna och inte mana till för snabba förändringar i 
samband med övergång till en ny budgetmodell.  

• Den tekniska ramen och prioriteringarna tas innan sommaren för att sedan fastställas i 
november. Antagna prioriteringar ska inte ändras, men ytterligare prioriteringar kan 
tillkomma under höstens process efter redovisning från nämnderna/styrelsen.  

• Efter redovisning av fokusområden ska budgetberedningen bedöma om det förekommer 
prioriteringar, effektiviseringar etc. inom fokusområdena. Budgetberedningen tar fram förslag 
till kommunstyrelsen. Beslut om prioriteringar avräknas från ”omställning” i innevarande 
och/eller kommande budgetprocesser. Beslut om effektiveringar avräknas från 
”omställningen” i kommande budgetprocesser.  

• Samtliga datum för process för driftbudget 2025, VP 2026-2028 finns i bilaga 1 till 
tjänsteutlåtandet.  

Process för investeringsbudget 2025, VP 2026-2028 
Samtliga datum för process för investeringsbudget 2025, VP 2026-2028 finns i bilaga 2 till 
tjänsteutlåtandet.  

Konsekvenser för barn och unga  
I underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-01-30 § 3 att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  

3. Redovisade avsteg från föreliggande styrdokument för budgetprocess 2025, utifrån projekt 
med ny budgetmodell för prislappsbudget, godkänns.  

4. Kommunstyrelsen ges rätt att vid behov ta beslut om ytterligare avsteg från föreliggande 
styrdokument för att effektivisera budgetprocess 2025. Beslut ska anmälas till 
kommunfullmäktige.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-01-30 § 3  
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
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Bilaga 1: Datum och hållpunkter för process för driftbudget 2025, VP 2026-2028 
Bilaga 2: Datum för process för investeringsbudget 2025, VP 2026-2028 

Skickas till 

För åtgärd:  
Ekonomiavdelningen  
Samhällsbyggnadsnämnden  
Bildningsnämnden  
Socialnämnden  
Förvaltningschefer och förvaltningsekonomer kommunstyrelsens verksamheter  
 
 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 12 
    Kommunfullmäktige 
    Sammanträdesdatum 
    2024-03-11 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 6  Dnr KS 2024/000154-1 

Synnerliga skäl bokslut 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 
Synnerliga skäl åberopas till att följande post inte ska ingå i årets balanskravsresultat samt att 
synnerliga skäl beaktas vid beräkning av finansiella nyckeltal: 
 

• Ökade pensionskostnader med 2,1 miljoner kronor enlighet med beslut fattade i anslutning 
till budget 2023.  

Ärendet 
I 2023 år balanskravsresultat åberopar Oskarshamns kommun synnerliga skäl att följande inte ska 
ingå i årets balanskravsresultat:  
 

• Ökade pensionskostnader med 2,1 miljoner kronor enlighet med beslut fattade i anslutning 
till budget 2023.  

Konsekvenser för barn och unga  
I underlaget saknas en särskild utredning av konsekvenserna för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-02-27 § 48 att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  
 
Synnerliga skäl åberopas till att följande post inte ska ingå i årets balanskravsresultat samt att 
synnerliga skäl beaktas vid beräkning av finansiella nyckeltal: 
 

• Ökade pensionskostnader med 2,1 miljoner kronor enlighet med beslut fattade i anslutning 
till budget 2023.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-02-27 § 48 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  

Skickas till 
Ekonomiavdelningen  
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§ 7  Dnr KS 2024/000110-1 

Överföring investerings- och exploateringsbudget 
2023-2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avgiftsfinansierad investeringsbudget överförs enligt föreliggande förslag på 41,6 miljoner 

kronor från 2023 till 2024.  
2. Skattefinansierad investeringsbudget, exklusive lönsamma investeringar, överförs enligt 

föreliggande förslag på 28,8 miljoner kronor från 2023 till 2024.  
3. Exploateringsbudget överförs enligt föreliggande förslag på 1,8 miljoner kronor från 2023 till 

2024.  

Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges Ekonomi- och verksamhetsstyrningsregler, i avsnittet 
budgetöverföring, får budgetöverföring göras mellan åren för fleråriga investeringsprojekt där en 
budget tidigare har fastställts av kommunfullmäktige och som har påbörjats enligt plan. Dock 
fordras ett överföringsbeslut av kommunfullmäktige. För ettåriga och fleråriga 
investeringsprojekt där en budget tidigare har beslutats av kommunfullmäktige, men som inte är 
påbörjade, kräver ett nytt beslut av kommunfullmäktige. I bilaga finns en sammanställning över 
de äskade budgetöverföringar som inkommit från förvaltningarna. 

Konsekvenser för barn och unga  
I  underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-02-27 § 49 att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  

1. Avgiftsfinansierad investeringsbudget överförs enligt föreliggande förslag på 41,6 miljoner 
kronor från 2023 till 2024.  

2. Skattefinansierad investeringsbudget, exklusive lönsamma investeringar, överförs enligt 
föreliggande förslag på 28,8 miljoner kronor från 2023 till 2024.  

3. Exploateringsbudget överförs enligt föreliggande förslag på 1,8 miljoner kronor från 2023 till 
2024.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-02-27 § 49  
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Bilaga: Sammanställning budgetöverföring investeringsprojekt 2023 till 2024 
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Skickas till 

För kännedom:  
Förvaltningschefer  
Ekonomiavdelningen  

För åtgärd:  
Ekonomiavdelningen  
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§ 8  Dnr KS 2024/000111-1 

Budgetöverföring Driftprojekt 2023-2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. I enlighet med föreliggande förslag överförs budget för pågående fleråriga driftprojekt med   

743 600 kronor.  
2. Det kvarvarande utrymmet om 1 256 400 kronor flyttas från kommunfullmäktiges budget för 

resultatenheternas regleringspost till kommunstyrelsens budget för utveckling och bidrag.  

Ärendet 
Regleringspost för budgetöverföringar gällande driftsprojekt och resultatöverföring uppgår för år 
2024 till 2 000 000 kronor. Budgetöverföring får enligt ekonomi- och verksamhetsstyrningsreglerna göras 
mellan åren för fleråriga driftsprojekt där en budget tidigare har fastställts av kommunfullmäktige och 
som har påbörjats enligt plan. Överföringsbeslut fordras av kommunfullmäktige. 
 
Driftöverföring:  

• Detaljplan: Snäckan 1 med flera 
• Detaljplan: Nytt bostadsområde Klämna Bergåsa med flera  
• Nya bostadsområden: Påskallavik och Figeholm 
• Del av Döderhult 2:4 (Döderhults församling) 

Konsekvenser för barn och unga  
I underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-02-27 § 50 att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  

1. I enlighet med föreliggande förslag överförs budget för pågående fleråriga driftprojekt med   
743 600 kronor.  

2. Det kvarvarande utrymmet om 1 256 400 kronor flyttas från kommunfullmäktiges budget för 
resultatenheternas regleringspost till kommunstyrelsens budget för utveckling och bidrag.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-02-27 § 50 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Bilaga: Sammanställning budgetöverföring fleråriga driftprojekt 2023 till 2024 

Skickas till 
Förvaltningschefer  
Ekonomiavdelningen  
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§ 9  Dnr KS 2024/000135-1 

Revidering av investerings- och exploateringsbudget 
2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
Investerings- och exploateringsbudget 2024 revideras i enlighet med bilaga Förslag till revidering av 
investerings- och exploateringsbudget 2024 från Socialdemokraterna och Moderaterna.  

Ärendet 
Verksamhetsledningen har berett ärendet investerings- och exploateringsbudget. Fokus för 
beredningen har varit följande: 

• Behovet av att omfördela medel för lokalförsörjningens behov  
• Stärka projekt kring kajombyggnationer  
• Omfördela medel från olika satsningar som inte beräknas bli så stora eller där förseningar gör att 

investeringsvolym minskas.  
 

Efter beredning av ärendet har Socialdemokraterna och Moderaterna tagit fram ett förslag till 
revidering av investerings- och exploateringsbudget 2024, se bilaga till tjänsteutlåtandet. 

Konsekvenser för barn och unga  
Se bilaga Förslag till revidering av investerings- och exploateringsbudget 2024 från 
Socialdemokraterna och Moderaterna. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-02-27 § 51 att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  
 
Investerings- och exploateringsbudget 2024 revideras i enlighet med bilaga Förslag till revidering av 
investerings- och exploateringsbudget 2024 från Socialdemokraterna och Moderaterna.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommundirektören  
Bilaga: Förslag till revidering av investerings- och exploateringsbudget 2024 från 
Socialdemokraterna och Moderaterna 

Skickas till 

För kännedom:  
Samtliga nämnder/förvaltningar  

För åtgärd  
Ekonomiavdelningen 
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§ 10  Dnr KS 2024/000038-1 

Beslut om budgetöverföring för att hantera förändrat 
PO-tillägg 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Samtliga nämnder och kommunstyrelsen tilldelas kompensation för förändrat 

personalomkostnadspålägg (PO) 2024 om 9,3 miljoner kronor i enlighet med föreliggande 
fördelning.  

2. Finansiering sker genom att ianspråkta medel i budget 2024 enligt följande:  
- 5,9 miljoner kronor från avsatta medel för justering PO 
- 3,4 miljoner kronor från avsatta medel för pensioner 

Ärendet 
I våras beräknade SKR (Sveriges kommuner och regioner) ett preliminärt PO–pålägg för 2024, 
utifrån rådande beräkningsförutsättningar. Med de nya beräkningsförutsättningarna, i synnerhet det 
fastställda inkomstbasbeloppet för 2024, blir det genomsnittliga PO–pålägget för 2024 högre. Det är 
pensionskostnaderna som står för förändringen. 
 
Beräkningarna över pensionskostnader som ingår i PO–pålägget är ett genomsnitt för alla 
kommuner. Pensionskostnaderna varierar kraftigt i enskilda kommuner. SKR har föreslagit ett 
genomsnittligt PO på 47,2 % för Sveriges kommuner. 
 
Oskarshamns kommun har tagit in en beräkning från Skandikon, företaget som administrerar 
kommunens pensionsutbetalningar, beräkningen visar ett uppskattat PO på 45,42 %. Denna 
förändring innebär en ökad kostnad för kommunen med totalt 9,3 miljoner kronor och av dessa finns 5,9 
miljoner kronor budgeterat. Den resterande delen om 3,4 miljoner hanteras med avsatta medel för 
pensioner. 
 
Ekonomiavdelningen ska fortsatt följa utvecklingen av PO-pålägg och pensionskostnader under 
2024. År 2024 prognosticeras vara ett exceptionellt år gällande de höga pensionskostnaderna vilket 
medför ett högt PO-pålägg. 

Fördelning av kompensation för förändrat PO-tillägg (miljoner kronor)  
Nämnd  Summa  
Bildningsnämnden  4,0 
Kommunstyrelsen 0,6 
Samhällsbyggnadsnämnden  0,2 
Socialnämnden  3,7 
Tekniska kontoret  0,5 
Centralt  0,4 
Totalsumma  9,3 

 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-01-30 § 4 att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  
 



     
    PROTOKOLL Sida 18 
    Kommunfullmäktige 
    Sammanträdesdatum 
    2024-03-11 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

1. Samtliga nämnder och kommunstyrelsen tilldelas kompensation för förändrat 
personalomkostnadspålägg (PO) 2024 om 9,3 miljoner kronor i enlighet med föreliggande 
fördelning.  

2. Finansiering sker genom att ianspråkta medel i budget 2024 enligt följande:  
- 5,9 miljoner kronor från avsatta medel för justering PO 
- 3,4 miljoner kronor från avsatta medel för pensioner 

Konsekvenser för barn och unga  
I underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenser för barn och unga.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-01-30 § 4 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  

Skickas till 

För åtgärd:  
Ekonomiavdelningen  

För kännedom:  
Samtliga nämnder/förvaltningar  
Förvaltningschefer kommunstyrelsens verksamheter  
Förvaltningsekonomer kommunstyrelsens verksamheter  
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§ 11  Dnr KS 2023/000261-7 

Antagande av detaljplan för del av Rödsle 1:1 m.fl. 
fastigheter, Oskarshamns kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 
Detaljplan för del av Rödsle 1:1 med flera fastigheter antas.  

Ärendet 

Bakgrund 
Samhällsbyggnadsnämnden har i beslut 2023-12-12, § 115, godkänt detaljplan för del av Rödsle 1:1 
m.fl. fastigheter och överlämnat den till kommunfullmäktige för antagande. 

Detaljplan för del av Rödsle 1:1 m.fl. fastigheter  
Planens syfte är att möjliggöra för nya bostäder i Oskarshamns tätort samt möjliggöra för en 
utökning av verksamheten för Långelids förskola. Planområdet är beläget i den västra delen av 
Oskarshamns tätort vid Långelid i stadsdelen Rödsle. Planområdet gränsar delvis till befintlig 
bebyggelse och ligger i ett kuperat skogsområde. Långelids förskola ligger i planområdets östra del. 
Trafikflöden till och från det nya bostadsområdet kommer att ske via en ny anslutning till väg 733 
mellan Långelid och Flinshult. Planområdet har en areal om cirka 12 hektar och all mark inom 
planområdet ägs av Oskarshamns kommun. 
 
Då området ligger nära befintliga bostadsområden och då skola samt förskola kan nås inom 
förhållandevis korta avstånd lämpar sig området väl för planläggning av nya bostäder samt förskola. 
Planen möjliggör för ett attraktivt boende med närhet till både natur, skola och centrum. Planen görs 
flexibel och tillåter olika bostadsformer för utvalda delar av området, såsom friliggande en- och 
tvåbostadshus, radhus, parhus, kedjehus eller flerbostadshus. Planen möjliggör för 26 stycken 
villatomter. 
 
Förslaget till ny detaljplan bedöms inte strida mot den gällande översiktsplanen, ÖP2030. Det 
aktuella planområdet utgör ett av de områden som i översiktsplanen har föreslagits som 
utvecklingsområde för bostäder. 
 
Planförslaget berör delar av detaljplanerna DA 19, DA 26 och DA 34. Planförslaget berör även hela 
detaljplan DA 40 som ersätts med den nya detaljplanen. Planförslaget bedöms inte förhindra 
genomförande av de gällande planer som är berörda med endast delar av sitt planområde. Om 
föreslagen detaljplan antas och får laga kraft upphör tidigare detaljplaner att gälla inom planområdet, 
men fortsätter att gälla som tidigare utanför det nu aktuella planområdet. 
 
Inom planområdet finns särskilda förutsättningar som planförslaget haft att ta hänsyn till, vilket har 
kommit att påverka exploateringsgraden. En naturinventering har gjorts för att säkerställa 
bevarandet av höga naturvärden. Genom den anpassning och hänsyn som har tagits till det som 
framkommit av naturinventeringen bedöms planförslaget innebära att inga betydande värdefulla 
naturvärden påverkas. Kvartersmarken för nya bostäder har förlagts utifrån att minimera 
intrång i värdefulla naturmiljöer samt undvika konsekvenser för skyddade arter. 
 
Genomförandet av detaljplanen bedöms inte innebära någon betydande negativ påverkan vad 
gäller närhet till skog och rekreation för de boende i Rödsleområdet. Detta då en stor andel av ytan 
inom det nya planområdet blir planlagd som Natur och då anläggandet av nya gång- och cykelvägar 
bedöms öka tillgängligheten till skog och rekreation, både för befolkningen inom Rödsleområdet 
samt för tätorten i övrigt. I den norra delen av planområdet har det planlagts för en allmän parkering 
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som också är tänkt att bidra till en ökad tillgänglighet till naturområdet. 
 
I området förekommer fornlämningar och under 2022 togs det fram en arkeologisk utredning av 
Kalmar läns museum. Planförslaget har anpassats med hänsyn till vad som framkommit av 
utredningen. 
 
Kommunen har gjort en bedömning avseende kulturvärden för Långelidsvägen (väg 733). 
Bedömningen är att genomförandet av de föreslagna ändringarna för vägsträckningen vid 
planområdet inte kommer att innebära någon betydande påverkan på vägens kulturvärde som 
helhet och att ändringarna är viktiga för trafiksäkerheten. 
 
Planens genomförande innebär att det kommunala VA-verksamhetsområdet utökas och ny 
bebyggelse kommer att anslutas till det kommunala VA-nätet. En dagvattenutredning har tagits fram 
i samband med planarbetet. 
 
Planförslaget bedöms inte innebära en betydande miljöpåverkan och någon särskild 
miljökonsekvensbeskrivning har därför inte behövt upprättas. 
 
Planavtal har tecknats med kommunstyrelsen som står för kostnaderna i samband med upprättande 
av detaljplanen. 
 
Framtagandet av detaljplanen sker genom ett utökat förfarande. Efter granskning har ändringar 
gjorts i planhandlingarna, främst utifrån inkomna synpunkter från Länsstyrelsen, Lantmäteriet, 
Kommunstyrelsen och Räddningstjänsten. Ändringarna berör bland annat de ytor med fornlämningar 
som har definierats inom planområdet, med tillhörande regleringar om markingrepp och 
dagvattenhantering. Anpassningar har också gjorts i plankartan till den genomförda utbyggnaden av 
gång- och cykelbana längs Långelid. Grundkartan har uppdaterats. Ett PM gällande inventering av 
groddjur har tillkommit som del av planhandlingarna. Övriga ändringar består i huvudsak av 
kompletteringar, uppdateringar, förtydliganden samt redaktionella ändringar. 

Information om process för samråd och granskning  
Se beslut från samhällsbyggnadsnämnden 2023-12-12 § 115.  

Konsekvenser för barn och unga  
Antagandet av detaljplan del av Rödsle 1:1 med flera fastigheter har inte några direkta 
konsekvenser för barn och unga och det strider inte mot Lag (2018:1197) om Förenta nationernas 
konvention om barnets rättigheter.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-01-30 § 10 att kommunfullmäktige bör anta detaljplan för del av 
Rödsle 1:1 m.fl. fastigheter.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-01-30 § 10  
KSAU 2024-01-23 § 11  
SBN 2023-12-12 § 115 med följande bilagor  

- Plankarta med bestämmelser, daterad november 2023 
- Planbeskrivning, daterad november 2023  
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- Barnchecklista, med datum för antagande 12 februari 2024 
- Undersökning om betydande miljöpåverkan, daterad november 2023 
- Samrådsredogörelse  
- Granskningsutlåtande  
- Naturinventering  
- Inventering av groddjur  
- Arkeologisk utredning  
- Dagvattenutredning, daterad november 2023 

Skickas till 
Samhällsbyggnadskontoret  
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§ 12  Dnr KS 2023/000944-2 

Informationssäkerhetspolicy- Revidering 

Kommunfullmäktiges beslut 
Revideringen av kommunfullmäktiges informationssäkerhetspolicy fastställs.  

Ärendet 
Det finns ett behov av uppdateringar i policyn för informationssäkerhet. 
Enligt policyn ska Kommunfullmäktige fastställa vilka verksamhetsprocesser som är samhällsviktiga! 
Detta styr vilken information och vilka IT-system som är prioriterade. Dessa informationstillgångar 
ska ha klassning för informationssäkerhet enligt ISO-standard 27000. 

Bakgrund 
Det har funnits en informationssäkerhetspolicy med tillhörande riktlinje för informationssäkerhet från år 
2014. 
 
Kommunens verksamheter blir allt mer beroende av system. Kommunen vill ha en hög tillgänglighet 
och åtkomst från många olika enheter. Samtidigt ökar hotbilden med aktörer som utnyttjar 
sårbarheter. Kommunen behöver därför skärpa skyddet och öka medvetenhet om hur information 
ska hanteras på ett säkert sätt. 
 
Säkerhetsavdelningen har tillsammans med digitaliseringsavdelningen genomfört flera analyser, 
tester och åtgärder för att öka informations- och IT-säkerheten. 
 
IT-säkerhet kommer att behandlas mer ingående i en kommande IT-policy med tillhörande riktlinje 
för samverkansmodell för objektförvaltning, som beskriver hur IT-system ska förvaltas och utvecklas. 
 
Kommunstyrelsens presidium beslutade under hösten 2023 att skicka förslaget till reviderad 
informationssäkerhetspolicy till nämnderna för yttrande. Bildningsnämnden och socialnämnden har 
yttrat sig över förslaget. 

Sammanfattning över förändringar i förslag till reviderad 
informationssäkerhetspolicy  
I förslag till reviderad informationssäkerhetspolicy har policyn anpassats utifrån begrepp i kommande 
IT-policy och justeringar gjorda i Riktlinjer för informationssäkerhet. 

Förändringar  
• Bild som beskriver begrepp för informationssäkerhet är borttagen då uppdelningen inte 

matchar kommunens organisation.  
• Komplettering gällande administrativ säkerhet som omfattar revision och uppföljning.  
• Förtydligande av rollerna dataskyddsombud och personuppgiftsansvar.  
• Förändring av organisation och roller – Objektägare/objektförvaltare.  
• Mindre redaktionella ändringar 

Hantering av kommentarer från remiss  
Kommentar från bildningsnämnden om att ”Policyn ska vara känd och tillgänglig i aktuell version på 
kommunens intranät och på kommunens hemsida”. Svar: Viktigt att denna information 
kommuniceras på ett enhetligt sätt, exempelvis genom intranätet. Säkerhetsavdelningen avser att 
tillgängliggöra den reviderade policyn på intranätet Kompassen. 
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Kommentar från socialnämnden om ”ledning” ändrat till ”kommunledningen”. 

Konsekvenser för barn och unga  
Policyn påverkar inte direkt barn och unga. Genom den reviderade policyn med tillhörande riktlinje 
ökar vår medvetenhet och vår förmåga att hantera exempelvis konfidentiell information som rör barn 
och unga på ett adekvat sätt. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-01-30 § 5 att kommunfullmäktige bör fastställa 
informationssäkerhetspolicyn.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-01-30 § 5  
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten och kommunledningsförvaltningen  
Bilaga: Styrande dokument: Informationssäkerhetspolicy  
KSAU 2024-01-23 § 8 

Skickas till 
Säkerhetsavdelningen  
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§ 13  Dnr KS 2023/000947-5 

Antagande av arkivreglemente 

Kommunfullmäktiges beslut 
Arkivreglemente för Oskarshamns kommun antas.  

Ärendet 
Information behövs idag och i framtiden. Den ska finnas till hands när den efterfrågas. Då behövs 
noggrann planering och säker förvaring. Kommunen ansvarar för att verksamhetsinformationen 
bevaras och görs tillgänglig. Bestämmelser om arkiv finns i arkivlagen, arkivförordningen samt 
offentlighets- och sekretesslagen. I reglementet finns särskilda bestämmelser för Oskarshamns 
kommun. Bestämmelserna är teknikneutrala och gäller oavsett hur informationen lagras, 
struktureras och förmedlas. 
 
Arkivreglementet gäller för Oskarshamns kommuns samlade verksamhet, det vill säga alla 
myndigheter i Oskarshamns kommun. Ansvaret för arkivet är delat mellan den gemensamma 
arkivmyndigheten Sydarkivera och Oskarshamns kommun. 

Bakgrund  
Kommunfullmäktige beslutade 2023-06-12 § 97 att avsluta avtalet om anslutande tjänst analogt arkiv 
med kommunalförbundet Sydarkivera. Uppsägningen innebär att ansvaret som arkivmyndighet 
delas mellan Oskarshamns kommun och Sydarkivera. Från och med 2024-01-01 ansvarar 
Oskarshamns kommun för det analoga centralarkivet och Sydarkivera ansvarar för det digitala 
slutarkivet. 
 
Kommunstyrelsens presidium beslutade 2023-10-30 att sända förslaget på nytt arkivreglemente på 
remiss till samtliga nämnder och kommunala bolag. 

Yttranden  
Socialnämnden och Byggebo AB har meddelat att de inte har några synpunkter på förslaget. 
 
Bildningsnämnden lämnar följande yttrande: 
I fråga om arkivreglementet är det oklart vem som ansvarar för att lämna ut handlingar efter 
frågfrågan. Det kan gälla exempelvis utlämnande av slutbetyg. Det framgår inte heller vem som är 
ansvarig att upprätta ett nytt slutbetyg utifrån betygskatalogen om en kopia av slutbetyget saknas. 
Bildningsnämnden anser vidare att det i arkivreglementet bör förtydligas att samtliga 
informationshanteringsplaner bör vara tillgängliga på intranätet Kompassen. Detta är viktigt då 
informationen i många fall är övergripande och sträcker sig över alla verksamheter. 
 
De inkomna yttrandena har inte föranlett några förändringar i förslaget till reglemente. Av 
reglementet framgår att ansvaret för att vårda och tillhandahålla allmänna handlingar ligger hos den 
myndighet som förvarar dem. Centralarkivet ansvarar för sekretessbedömning och utlämnande av 
de handlingar som har överlämnats dit. I det fall betygskatalogen har överlämnats för slutarkivering 
ansvarar centralarkivets personal för att ta fram ett nytt slutbetyg i de fall en kopia saknas.  

Konsekvenser för barn och unga  
Beslutet förväntas inte få särskilda konsekvenser för barn och unga.  
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Ärendets behandling 
Kommunstyrelse föreslår 2024-01-30 § 7 att kommunfullmäktige bör anta arkivreglemente för 
Oskarshamns kommun.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-01-30 § 7  
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Styrande dokument: Arkivreglemente för Oskarshamns kommun  
KSAU 2024-01-23 § 10 

Skickas till 

För kännedom:  
Samtliga nämnder och kommunala bolag  
Kommunalförbundet Sydarkivera  

För åtgärd  
Kommunsekreterarna  
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§ 14  Dnr KS 2023/001119-2 

Beslut om taxa för hembesök för asylvård- 
Socialnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Taxa för hembesök inom asylvården, enligt förslag från socialnämnden 2023-11-22, § 140, antas. 

Ärendet 
Det föreligger behov av att anta en taxa för hembesök inom asylvården. Socialnämnden har 2023- 
11-22, § 140, föreslagit att anta taxan enligt föreliggande beskrivning: 

Taxa för hembesök inom asylvård  
Skatteväxling innebär en ekonomisk reglering mellan kommun och region vid 
verksamhetsöverföringar. Det finns ett avtal som reglerar vilka verksamhetsdelar som förts över till 
kommunen från regionen och när det gäller hembesök inom asylvården har den verksamhetsdelen 
inte flyttats från regionen till länets kommuner utan utförs genom berörd hälsocentral, dvs. av 
regionen. 
 
Lokala överenskommelser kan göras mellan hälsocentralen, annan vårdenhet i Regionen, 
asylsjukvården och kommunen genom exempelvis tjänsteköp. Verksamhetschef beslutar om den 
kommunala hälso-och sjukvården ska utföra insatsen samt tillser att avtal skrivs mellan 
Oskarshamns kommun och regionen. 
 
Den avgift som faktureras baseras på utförd tid hos patienten per påbörjad halvtimme samt för 
telefontid och dokumentation. Vid de fall tolktjänst används faktureras den regionen. Fakturering 
sker även avseende förbruknings-och sjukvårdsartiklar enligt Vägledning kostnadsansvar daterad 
2023-10-10 sammanställd av Länsgemensam ledning i samverkan. 

Avgifter/taxor 
Sjuksköterska i kommunal hälso- och sjukvård: 482 kr per timme 
Undersköterska i kommunal hälso- och sjukvård: 312 kr per timme 
Arbetsterapeut/Fysioterapeut: 364 kr per timme 
Milersättning: 25 kr per mil 

Konsekvenser för barn och unga  
Barn och unga bedöms inte påverkas av förslaget.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2023-12-19 § 361 att kommunfullmäktige bör anta taxa för hembesök 
inom asylvården, enligt förslag från socialnämnden 2023-11-22, § 140. 

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
KS 2023-12-19 § 361  
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
SN 2023-11-22 § 140 
Vägledning kostnadsansvar 

Skickas till 
Socialnämnden  
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§ 15  Dnr KS 2023/000360-5 

Svar på motion nr 3/23- Menssäkra Oskarshamns 
skolor 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motion nummer 3/23 besvaras med hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden 2023-12-06, § 143. 

Reservation  
Pontus Welin (L), Rebecka Englund (KD), Ingemar Lennartsson (KD) och Per Tingström (KD) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Ärendet 
Johanna Wyckman (L) och Pontus Welin (L) har i motion till kommunfullmäktige föreslagit att fria 
mensskydd ska införas på kommunens samtliga grundskolor. 
 
Motionärerna anför att tillgång till grundläggande hygienprodukter som mensskydd ska vara lika 
självklart som att det finns toalettpapper. Därför vill de att mensskydd av standardutförande ska 
finnas tillgängligt på alla Oskarshamns kommuns skolor i den utsträckning som behövs för att alla 
ska känna sig trygga med att kunna ha säker tillgång till grundläggande hygienprodukter när behovet 
finns. Motionärerna anför även att det finns flera studier som visar att de som inte har tillgång till 
mensskydd allt oftare stannar hemma från skolan, har svårt att koncentrera sig på lektionerna och 
mår sämre både fysiskt och psykiskt. Förslaget anses därför kunna bidra både till förbättrade 
studieresultat och hälsa, och utjämna de ekonomiska förutsättningarna för en bra skolgång. 
 
Motionen har remitterats till bildningsnämnden för yttrande. Bildningsnämnden beslutade 2023-12- 
06, § 143, enligt följande: 

• Bildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar detta till 
kommunstyrelsen som bildningsnämndens yttrande över motion 3/23.  

• Bildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige besvarar motionen med hänvisning till 
bildningsnämndens yttrande.  

Yttrande från bildningsnämnden  
”Oskarshamns kommuns skolor erbjuder kostnadsfria mensskydd som finns för elever att hämta hos 
skolsköterskor. Alla som efterfrågar får mensskydd. Toaletter som finns i anslutning till elevhälsans 
medarbetare är utrustade med mensskydd och där fyller skolsköterskorna på efter åtgång. Vi får 
även en del gratisprodukter från olika företag som vi delar ut. 
 
Beroende på var våra mottagningsrum finns på skolorna är tillgängligheten för elever olika. 
Tillgängligheten på skolsköterskor ser också olika ut på olika skolor. Vi arbetar kontinuerligt med hur 
vi kan öka tillgängligheten och verkar för att det fyller det ändamål som det avser att fylla. 
 
En annan metod för att tillhandahålla mensskydd är en automat som monteras på toaletter. På flera 
av kommunens skolor skulle det krävas betydligt fler än en automat för att tillhandahålla en god 
tillgång till mensskydd. Uppskattningsvis skulle 30 automater på kommunen skolor behövas för att 
tillgodose tillgång och tillgängligheten. 
 
I motionen nämns att bristen på mensskydd kan leda till att elever stannar hemma från skolan. Det 
finns nog sådana fall, men i de kartläggningar som görs gällande skolfrånvaro är det andra faktorer 
som är orsak till frånvaro. ” 
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Konsekvenser för barn och unga  
Motionen handlar om att det ska finnas mensskydd på våra skolor. Bildningsnämndens behandling 
av motionen har ingen konsekvens för barn och unga eftersom mensskydd redan tillhandahålls på 
kommunens skolor.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-01-30 § 13 att kommunfullmäktige bör anse motionen besvarad 
med hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden 2023-12-06 § 143. 

Dagens sammanträde 
Pontus Welin (L) och Rebecka Englund (KD) yrkar bifall till motionen.  
 
Anton Sejnehed (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att utskottet beslutar bifalla kommunstyrelsens 
förslag.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-01-30 § 13  
KSAU 2024-01-23 § 14 
BN 2023-12-06 § 143 
Motion 3/23 

Skickas till 
Bildningsnämnden  
Motionären  
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§ 16  Dnr KS 2023/000607-5 

Svar på motion nr 7/23 - Angående Ishallsfrågan 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motion nummer 7/23 avslås med hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden 2023-11-15 § 110.  

Ärendet 
Jan Johansson (-), Marko Raiskio (-) och Anders Svensson (-) har i motion nr 7/23, inlämnad 2023- 
06-07, föreslagit enligt följande: 

• Nuvarande Be Ge hockey center byggs om enligt den förstudie som tagits fram vid bland 
annat fritidskontoret med tillägget att ytterligare en barlänga byggs efter ena långsidan. 
Dessa två barlängor kan då göra att publikkapaciteten ökar med cirka 400 personer.  

• En ny träningshall byggs på parkeringen där företaget Jysk tidigare hade affärsverksamhet.  
• Ovan förslag sjösätts så fort som möjligt.  

 
Kommunstyrelsen har skickat motionen på remiss till bildningsnämnden för yttrande. 
Bildningsnämnden beslutade 2023-11-15 § 110 enligt följande:  
 

• Bildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar detta till 
kommunstyrelsen som bildningsnämndens yttrande över motion nr. 7/23.  

• Bildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till 
bildningsnämndens yttrande.  

Yttrande från bildningsnämnden  
Frågan om en hockeyarena och framförallt ytterligare en isyta i Oskarshamns kommun har 
diskuterats i olika omgångar och beslut har fattats om inriktning i kommunfullmäktige. 
Bildningsnämnden har genomfört förstudier för såväl om- och tillbyggnad av Be-Ge Hockeycenter 
som en nybyggd träningshall. IK Oskarshamn (IKO) har dessutom presenterat ett förslag på en 
nybyggd arena med tillhörande träningshall. 
 
Nedan följer ett urval av de beslut som tagits i frågan: 
 
För att ta ett samlat grepp kring frågan fick kommundirektören under 2021 i uppdrag att ta fram ett 
underlag för kommande ställningstaganden. Det resulterade i en omfattande arenautredning med 
flera arbetsgrupper och återrapportering kopplat till ett antal områden som behövde utredas och 
identifierades. 
 
Vid kommunstyrelsens sammanträde 2021-12-14, § 365 presenterades utredningen 
med tre olika alternativ: 

• Nybyggd arena med tillhörande träningshall.  
• Ombyggnad av befintlig arena och nybyggnation av en träningshall.  

 
Ett tredje alternativ:  

• En ny huvudarena byggs.  
• Ingen ny träningshall byggs i anslutning till den nya arenan.  
• Nuvarande arena används som träningshall.  

 
Kommunstyrelsen beslutade 2021-12-14 § 365 enligt följande:  

• Informationen noteras som mottagen.  
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• Ärendet tas upp på kommunstyrelsens sammanträde 2022-01-25. Kommunstyrelsen 
beslutade även i efterföljande ärende, 2021-12-14 § 366 enligt följande:  

• Kommundirektören får i uppdrag att beställa en utredning av i vilken form en arena är 
lämpligast att driva i enlighet med de alternativ som presenteras nedan.  

• Finansieringen sker genom att ianspråkta medel om 75 000 kronor från kommunstyrelsens 
budget för utveckling och bidrag 2021.  

• Resultatet av utredningen ska återrapporteras till kommunstyrelsen under första kvartalet 
2022.  

 
Utredningen föredrogs på kommunstyrelsen 2022-01-25 där även ett utredningsuppdrag till 
kommundirektören formulerades:  
 
Kommundirektören får i uppdrag att till kommunstyrelsen återkomma med förslag till en projektplan 
för det fortsatta utredningsarbetet. Projektplanen ska innehålla utredningsdirektiv, 
arbetsorganisation, tidplan och budget. Projektplanen ska också innehålla förslag till politisk 
styrgrupp och en särskild beslutsordning som reglerar beslutsnivåerna mellan projektgruppen, 
styrgruppen, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. Projektarbetet ska också uppmärksamma 
och föreslå kompensatoriska åtgärder vid eventuell påverkan på andra föreningars verksamhet.” En 
ny arena ger möjligheter att möta upp den förväntan som finns på fler åskådare och utspel om en 
arenastorlek på cirka 4500 personer. 
 
Kommunfullmäktige beslutade därefter 2022-02-14 § 4, enligt följande:  

• Inriktningen är att en ny arena för ishockey med möjlighet till evenemang, med kapacitet för 
cirka 4500 åskådare, ska byggas i Oskarshamns kommun. Nuvarande arena för ishockey, 
Be-Ge Hockey Center, bibehålls men får funktion som träningshall.  

• Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram förslag på geografisk placering för den nya 
arenan och återkomma senast till kommunfullmäktiges sammanträde 13 juni 2022.  

 
Ett omfattande arbete kring geografisk placering genomfördes via MEX (Mark- och 
exploateringsgruppen) tillsammans med utsedd arenagrupp. Sex olika platser studerades och 
presenterades där de hade konsekvensbedömts utifrån planmässiga möjligheter, närhet och 
tillgänglighet för olika transportslag, mark- och anläggningskostnader, kompensatoriska åtgärder vid 
eventuell påverkan på andra föreningars verksamhet samt effekter för drift och förvaltning. 
 
Kommunfullmäktige beslutade sedan 2022-05-09 § 92, enligt följande.  

• Den nya arenan ska byggas på fastigheten Oskarshamn 3:2, på platsen där nuvarande 
tennishall är belägen.  

• Kommunstyrelsen ska inleda en dialog med följande föreningar var verksamhet direkt eller 
indirekt påverkas av arenans placering: Oskarshamns Tennisklubb, Oskarshamns 
Sportklubb, Oskarshamns Squashklubb, HIS Solkusten, Oskarshamns AIK, Ernemar hamn 
ekonomisk förening, Skogens IF, Oskarshamns Paintbollförening, Oskarshamns BTK och 
Oskarshamns Padelklubb.  

 
Följande beslutsordning för den nya arenan ska gälla:  
 
a. Kommunstyrelsen beslutar om projektplan, projektorganisation, tidplan och budget för 
utredningsarbetet (i enlighet med tidigare beslut KS 2022-01-25 § 9). 
b. Samhällsbyggnadsnämnden beslutar om revidering av detaljplaner vid Ernemar i enlighet med de 
lokaliseringsförslag som framkommer i dialog med berörda föreningar. 
c. Kommunfullmäktige godkänner förslag till utformning och underlag för arean som ligger till grund 
för ett bygglov. 
d. Kommunfullmäktige tar beslut om budget för byggnation av arena och flytt. 
e. Kommunstyrelsen godkänner upphandlingsunderlag för arena och byggnation av andra berörda 
anläggningar. 
f. Kommunfullmäktige tar investeringsbesluten utifrån genomförda upphandlingar och 
projektkalkyler. 
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Redovisning av nuläge 
Efter det tagna inriktningsbeslutet och beslutet om placering har arbetet fortskridit och det pågår 
olika processer som hör ihop med arenautredningen. Förutom den nya hockeyarenan pågår 
parallella processer för flytt av racketcenter (tennishall och squash) och kastplan för friidrotten. 
 
En projektplan har fastställts för utredningarna som följer samma struktur. En för hockeyarenan och 
en för racketcenter och kastplan. Arbetet leds av kommundirektören ihop med en ledningsgrupp 
bestående av tjänstepersoner. Till detta finns en politisk styrgrupp och en politisk referensgrupp. 
Inom de båda projekten finns en intern kommunal projektledare samt att två externa firmor har 
handlats upp för projektledning. Föreningarna som berörs ingår i olika arbetsgrupper som leds av de 
upphandlade firmorna. 
 
Arbetet följer en huvudtidplan som löpande delges politisk styr- och referensgrupp. Just nu är arbetet 
inne i ett förstudie- och programskede vilket ska mynna ut i underlag till nästa politiska beslut om att 
gå vidare eller avbryta arbetet, vilket preliminärt enligt tidsplanen ska vara klart under första kvartalet 
2024. 
 
Den politiska styrgruppen har bestämt att de politiska partierna, efter att programskedet är klart och 
en preliminär kalkyl finns, ska få tid för dialog internt i partierna om utredningarna. 

Konsekvenser för barn och unga  
Bildningsnämndens beslut om att svara på motionen har ingen direkt påverkan på barn och unga. 
Frågan om en ny arena eller ombyggnation av befintlig arena påverkar barn och unga. Hur barn och 
unga påverkas av en ny arena respektive en ombyggnation av befintlig arena har tidigare redogjorts 
för i samband med kommunfullmäktiges inriktningsbeslut om en ny arena. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2023-12-19 § 363 att kommunfullmäktige bör avslå motionen med 
hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden 2023-11-15 § 110.  

Dagens sammanträde 
Anton Sejnehed (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2023-12-19 § 363 
BN 2023-11-15 § 110 
Motion 7/23 

Skickas till 
Bildningsnämnden  
Motionärerna  
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§ 17  Dnr KS 2023/000621-5 

Svar på motion nr 10/23 - Påbörja ett försöksprojekt 
med uppgift att rekrytera och utbilda 
omsorgsvolontärer i syfte att höja livskvaliteten för 
kommunens äldre 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motion nr 10/23 besvaras med hänvisning till yttrandet från socialnämnden, 2023-12-13, § 157. 

Reservation  
Leif Axelsson (SD), Mattias Bäckström Johansson (SD), Johanna Bäckström Wörmke (SD), Sven-
Arne Ericsson (SD), Peter Bohman  (SD), Marie-Louise Svensson (SD), Chahanna Olsson (SD), Jan 
Erlandsson (SD), Bill Karlsson (SD), Carina Lindestål (SD) och Daniel Lundgren (SD) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Leif Axelssons (SD) yrkande.  

Ärendet 
I motion nr 10/23 har Sverigedemokraterna genom Leif Axelsson (SD) föreslagit att ett 
försöksprojekt med uppgift att rekrytera och utbilda omsorgsvolontärer ska införas i syfte att höja 
livskvaliteten för kommunens äldre. 
 
Kommunstyrelsen har skickat motionen på remiss till socialnämnden för yttrande.  
 
Socialnämnden föreslår 2023-12-13, § 157, att motion nr 10/23 ska anses besvarad med hänvisning 
till socialnämndens yttrande.  

Yttrande från socialnämnden  
”Inom äldreomsorgen pågår flera projekt med samma syfte som beskrivs i motion nr 10. Projekten 
består av olika hälsofrämjande aktiviteter som sätter guldkant på tillvaron för de som bor på 
äldreboenden i kommunen. Detta startades upp i samverkan med studieförbund för några år sedan, 
till en början var det högläsning som genomfördes. Samarbetet med studieförbund har fortsatt, där 
frivilliga medborgare kan anmäla sitt intresse att vara cirkelledare med syfte att skapa en meningsfull 
och stimulerande tillvaro för boende på kommunens särskilda boenden. Vad cirklarna innehåller 
varierar beroende på efterfrågan från boende. Det erbjuds bland annat olika rörelseprogram, 
målarcirklar, högläsning och musik. Inom kort startar även en aktivitet med bakning upp. 
Äldreomsorgen samverkar också med exempelvis skolor för att aktivera både elever och våra 
boende samt med idrottsverksamhet som kommer ut till boende och har högläsning. 
 
Socialförvaltningen bedömer att ovanstående insatser motsvarar det som efterfrågas i motionen. 
Samverkan med civilsamhället är en förutsättning för att klara framtida kompetensförsörjning och 
kommer vara en prioriterad fråga. Förvaltningen bedömer dock att det finns andra arbetssätt än att 
rekrytera och utbilda omsorgsvolontärer.” 

Konsekvenser för barn och unga  
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.  
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Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-01-30 § 14 att kommunfullmäktige bör anse motionen besvarad 
med yttrandet från socialnämnden.  

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till motionen.  
 
Anita Hultgren (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-01-30 § 14 
KSAU 2024-01-23 § 15 
SN 2023-12-13 § 157 

Skickas till 
Socialnämnden  
Motionären  
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§ 18  Dnr KS 2023/000625-5 

Svar på motion nr 11/23- Införande av maxtak för 
barngruppers storlek och minimigräns för antal lärare 
eller pedagoger per barn 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motion nummer 11/23 besvaras med hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden 2023-10-23, § 145. 

Reservation  
Leif Axelsson (SD), Mattias Bäckström Johansson (SD), Johanna Bäckström Wörmke (SD), Sven-
Arne Ericsson (SD), Peter Bohman  (SD), Marie-Louise Svensson (SD), Chahanna Olsson (SD), Jan 
Erlandsson (SD), Bill Karlsson (SD), Carina Lindestål (SD), Daniel Lundgren (SD), Rebecka Englund 
(KD), Ingemar Lennartsson (KD) och Per Tingström (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Leif Axelssons (SD) yrkande.  

Ärendet 
Leif Axelsson (SD) har i motion nr 11/23 föreslagit enligt följande: 
 

• Att kommunen inför maxtak för barngruppers storlek. Kommunen ska sätta en tydlig gräns för hur 
många barn som får vara i samma barngrupp. Vi föreslår att antalet barn i en barngrupp för ett- 
till treåringar inte får överstiga 12, och att grupper för äldre barn inte får ha fler än 15 barn. Dessa 
gränser bör vara bindande för samtliga förskolor och förskoleklasser i Oskarshamn. 

 
• Att kommunen inför minimigräns för antal lärare eller pedagoger per barn. För att säkerställa 

tillräckligt med personalresurser och en trygg och utvecklande förskolemiljö föreslår vi att det 
införs en minimigräns för antal lärare eller pedagoger per barn. Exakt antal får utredas och 
fastställas av kommunen, men det bör vara tillräckligt för att möjliggöra individuell 
uppmärksamhet och pedagogisk handledning för varje barn. 
 

Kommunstyrelsen har remitterat motionen till bildningsnämnden som 2023-10-23 § 145, beslutat enligt 
följande:  
 

• Bildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar detta till 
kommunstyrelsen som bildningsnämndens yttrande över motion nr. 11/23.  

• Bildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige besvarar motionen med hänvisning till 
bildningsnämndens yttrande.  

Yttrande från bildningsnämnden  
Förvaltningen anser att motionen belyser en viktig faktor, barngruppernas storlek, i vad som 
påverkar barnens förskoletid. Nedan följer en kortare presentation av aktuell forskning, följt av en 
beskrivning av situationen i Oskarshamns kommuns förskolor idag. Yttrandet avslutas med 
förvaltningens slutsatser. 
 
Av motionen framgår att förslaget till maxtak även ska omfatta förskoleklass men Skolverkets 
riktmärken för barngruppernas storlek omfattar inte förskoleklass och beaktas därmed inte i förslaget 
till yttrande. 

Forskning om barngruppers storlek  
Det finns enligt forskning (Skolverket, 2016, Vetenskapsrådet, 2015, Åsén,2020, Samuelsson, 



     
    PROTOKOLL Sida 36 
    Kommunfullmäktige 
    Sammanträdesdatum 
    2024-03-11 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

Sheridan & Williams, 2016) en rad faktorer som samspelar och är viktiga att ta hänsyn till vid 
sammansättningen av barngrupper i förskolan. Personalens utbildning och kompetens är den 
viktigaste kvalitetsfaktorn i förskolan, men även personaltätheten relaterat till antal barn, barnens 
socioekonomiska förhållanden och den fysiska miljön (såsom lokalernas storlek och miljöns 
utformning) är faktorer som påverkar vad som kan anses vara en lämplig storlek på barngruppen. 
Skolinspektionens granskning (2017) visade bland annat att: Storleken på barngruppen och 
personaltäthet hade betydelse, ju högre antal barn och ju fler antal barn per vuxen det var i de 
observerade studierna, desto mindre uppmärksamhet och tillsyn gav personalen barnen. 
Sammanfattningsvis visade studien dock att personaltätheten hade en större betydelse för kvaliteten 
än storleken på barngruppen samt att det finns andra faktorer som arbetets organisering, 
ansvarsfördelning, den fysiska miljön, personalen kompetens, kunnande och förhållningssätt till 
uppdraget. 
 
Skolverkets rapport (2017) kommer bland annat fram till att det finns begränsad forskning om hur 
barngruppernas storlek är relaterad till barns hälsa och förmåga att knyta långvariga relationer samt 
hur barnens vistelsetid i förskolan påverkar deras välmående, lärande och utveckling på lång sikt. 
Inom pedagogisk forskning har man dock kommit fram till, att på förskolor med låg kvalitet och 
bristande kompetens hos arbetslaget blir antalet barn per barngrupp en mer avgörande faktor. 

Nuläge i Oskarshamns kommun  
Likvärdig förskola i Oskarshamns kommun 
Sedan flera år tillbaka har en bred process kring förskolans uppdrag och begreppet likvärdighet varit 
i fokus för olika dialoger i förskoleverksamheten. Detta mynnade ut i en gemensam verksamhetsidé 
för alla våra förskolor i Oskarshamns kommun. Förskoleverksamhetens nätverksarbete, vår vision 
om ett rikt språk för ett gott liv och våra löften har varit utgångspunkt och viktiga hörnstenar i 
”bygget” av våra förskolor. I verksamhetsidén synliggörs vilka värden dessa löften ska vila på och 
vilken människosyn och kunskapssyn som präglar vårt praktiska arbete. 
 
Barngruppers storlek 
Skolverkets riktmärke för barngruppers storlek för barn i 1 – 3 års ålder 6 – 12 barn per grupp och i 
åldern 4 – 5 år är riktmärket 9 – 15 barn per grupp. Av förskolans allmänna råd framgår att det är av 
särskild stor vikt att de yngsta barnen ingår i mindre grupper. (Allmänna råd förskolan, rev 2016). 
 
Med barngrupp avses den grupp som barnen ingår i större delen av dagen i förskola. Vid 
insamlingen av data till SCB i oktober 2018 efterfrågades uppgifter om barnens avdelning. Med 
avdelning avsågs den barngrupp som barnet huvudsakligen ingår i under större delen av dagen. 
Dessa ändringar gör att viss försiktighet behöver iakttas när det gäller jämförelser över tid. Det kan 
vara svårt att jämföra gruppstorlekar mellan olika förskoleenheter på grund av att förskolor 
organiserar utbildningen på olika sätt, det kan alltså förekomma både mindre och större barngrupper 
under vissa delar av dagen. 
 
Personaltäthet och kompetensförsörjning 
Arbetslagets utbildning och kompetens är den enskilt viktigaste kvalitetsfaktorn för barns välmående, 
lärande och utveckling i förskolan. Kraven på förskollärares ansvar och kunskaper har skärpts inom 
olika målområden och deras kompetenser ska, förutom kunskap om barns utveckling och lärande, 
även omfatta ämneskunskaper och didaktiska kunskaper (Skolverkets rapport nr 443). I Skolverkets 
kunskapsöversikt om undervisning i förskolan konstateras att det är viktigt att förskollärare tar del av 
forskning för att reflektera över sin undervisning. Förskollärare är således en nyckelkompetens i 
verksamheten och att säkra tillgången på utbildade förskollärare är en förutsättning för en likvärdig 
förskola. 
 
Ett måltal för förskolans bemanning är framtaget och innebär att förskolan strävar efter en 
organisation med 65% legitimerade förskollärare och 35% barnskötare eller annan yrkesgrupp. För 
september 2023 är fördelningen som följer: 48,2% förskollärare, 0,4% med annan lärarlegitimation, 
3,8% förskollärare med lokal behörighet, 36,8 barnskötare samt 10,7% visstidsanställda. 
Nedanstående diagram visar hur förskollärartätheten sett ut i Oskarshamns kommun i jämförelse 
med alla kommuner och riket för åren 2016-2022. 
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Personaltätheten i förskolan mäts på samma sätt som i grundskolan; dock tar detta inte hänsyn till 
vistelsetiderna och det görs få uppföljningar till de verkliga vistelsetiderna. Nedanstående bild visar 
personaltäthet, inskrivna barn per årsarbetare i förskolan för Oskarshamns kommun i jämförelse 
med alla kommuner och riket från år 2003-2022: 
 

 
 
Barnens vistelsetid 
Barnens tider i förskolan utgår från vårdnadshavarens arbetstider, tider för studier eller om barnen går i 
allmän förskola under 15 timmar per vecka. Således varierar barnens vistelsetider under en dag och en 
vecka. I Oskarshamns kommun ser vi en variation av barnens vistelsetider som samvarierar med 
socioekonomiskt upptagningsområde. Det innebär att förskolor med svag socioekonomi har ofta en lägre 
vistelsetid och motsatt förhållande vid förskolor med starkare socioekonomi. Barngrupperna i 
Oskarshamns kommuns förskolor varierar i omfattning. Nedan diagram visar barngruppernas storlek 
baserat på SCB:s statistik mellan åren 2019-2022.  
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Antalet barn i barngrupperna står i relation till statsbidraget för mindre barngrupper eftersom det 
genererade fler pedagoger vilket innebar att det fanns goda möjligheter att dela barngruppen i 
mindre grupper under större delen av dagen. Statsbidraget för mindre barngrupper upphörde den 31 
december 2021 och en ny utformning av statsbidraget för kvalitetshöjande åtgärder innebar en 
bidragsram till varje kommun där en strävan ska vara att sträva efter att barngrupperna har en 
storlek som överensstämmer med Skolverkets riktmärken. Under tiden som statsbidraget för mindre 
barngrupper fanns så utvecklades ett positivt arbetssätt där barngruppen/avdelningen delade upp 
sig i mindre grupper samt att på ett bättre sätt utnyttja både inne- och utemiljön. Det är ett 
framgångsrikt arbetssätt då bland annat dialogen med varje barn blir starkare. Det är också ett 
arbetssätt som vi strävar efter att behålla. 
 
Konsekvenser med utgångspunkt i motionärens förslag fördelat på ”upptagningsområde” i 
Oskarshamns kommun 
Nedanstående tabell visar en beräkning per område med utgångspunkt i statistik från maj månad. 
Det finns en diskrepans i antalet inskrivna barn mellan höst och vår och de flesta förskolorna har fler 
inskrivna barn under våren. Beräkningen utgår från att barnen ska ha en relativ närhet till sin 
förskola. Tabellen visar antalet barn per område fördelat i åldrarna 1-3 år eller 4-5 år, antalet 
barngrupper och kommande behov om antalet barn maxtaket för antalet barn i åldern 1-3 år 12 barn 
samt 15 barn per barngrupp i åldern 4-5 år. 
 

 
 
På totalen visar beräkningen att det saknas 41 barngrupper för att nå upp till Skolverkets riktmärken. 
I denna beräkning har det inte tagits hänsyn till befolkningsprognoser. 
 
Kostnader för utbyggnad samt personalkostnader 
För närvarande kan man räkna att en ny avdelning/barngrupp kostar: 
Kostnad byggnation per avdelning- barngrupp 8,4 mnkr 
Lokalkostnader drift/år (hyra, el) 600 000 kronor per år 
Investeringar inventarier per avdelning- barngrupp 320 000 kronor 
Personalkostnader (4,9 barn per årsarbetare beräknat på äldre barn): cirka 125 årsarbetare = 44 
nya barnskötare samt 81 nya förskollärare vilket motsvarar en ökad personalkostnad om lägst 65 
mnkr per år. Utöver ovanstående kostnader så tillkommer kostnader för förbrukningsmaterial samt 
telefoni, IT, kosthantering och pedagogiska måltider. 
Utbyggnad med 41 nya avdelningar samt personalkostnader medför stora ekonomiska 
konsekvenser. Vidare ställs det krav på att det ska finnas tillgång till utbildad personal på förskolan, 
såsom legitimerade förskollärare och utbildade barnskötare. 
 
Slutsatser 
Förvaltningen anser i likhet med motionären att barngruppernas storlek behöver minska. Inte minst 
genom ökad personaltäthet. Låg personaltäthet och stora grupper kan ha negativa effekter på barns 
språkutveckling och samspelet mellan barn och pedagoger. Stora barngrupper kan också ha negativ 
inverkan på hur relationerna mellan barnen utvecklas och bidra till ökad stress bland barn och 
pedagoger. Det bör sägas att i den forskning som finns, definieras inte barngruppernas storlek 
utifrån siffror då det inte heller varit forskningens ambition. Om ett maxtak skulle införas enligt 
motionärens förslag skulle det innebära en ökad årlig drift och personalkostnad för förskolorna om 
cirka 90 mnkr. Utöver detta behövs investeringar göras i form nya förskolor samt inventarier. För att 
kommunens förskolor ska hålla god kvalitet är det också viktigt med kompetensförsörjning och att 
öka antalet legitimerade förskollärare. Motionären lyfter också fram personaltätheten och att vidare 
utredning föreslås. Att öka andelen förskollärare är kopplat till ökade kostnader så satsningar på 
förskolan behövs för att behålla den nuvarande personaltätheten. Antal barn per grupp och antal 
barn per pedagog/personaltätheten styrs av tilldelad budget. En förändring av tilldelad budget 
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påverkar därför antal barn per grupp och pedagog. Även tilldelning av statsbidrag kan påverka 
storleken på barngrupperna. Det är positivt att lokalutredningen ligger till grund för politiska beslut 
vilket innebär utökad lokalyta till förskolan. Bildningsförvaltningens utredning visar att för att detta 
ska vara möjligt att uppnå krävs det en långsiktig planering samt betydande ekonomiska och 
personella resurser. 

Konsekvenser för barn och unga  
Det är positivt för barn och unga i förskolan att ingå i mindre barngrupper och möte utbildade 
kompetenta förskollärare och arbetslag. Personalens utbildning och kompetens är den viktigaste 
kvalitetsfaktorn i förskolan, men även gruppstorlek och personaltätheten relaterat till antal barn.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2023-12-19 § 362 att kommunfullmäktige bör anse motionen besvarad 
med hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden.  

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) och Rebecka Englund (KD) yrkar bifall till motionen.   
 
Pontus Welin (L), Charlotte Sternell (C), Mathias Karlsson (KLP), Fredrik Jonasson (V) och Lucas 
Lodge (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Pontus Welin (L), Charlotte Sternell (C), Mathias Karlsson (KLP) och Fredrik Jonasson (V) lämnar 
följande protokollsanteckning:  
 
Centerpartiet, Vänsterpartiet, Liberalerna och Kustlandspartiet anser att det ska vara färre barn och 
personaltäthet i barngrupperna i förskolan än vad det är idag och att riktmärke kan vara enligt 
förslaget i motionen. Införandet av ett exakt maxtak blir dock ett trubbigt instrument, utan det 
behöver finnas flexibilitet på grund av olika förutsättningar som fysisk miljö, vistelsetid, 
närhetsprincip och så vidare. Men ambition och inriktning bör vara färre barn per barngrupp och 
högre personaltäthet.  

Beslutsunderlag 
KS 2023-12-19 § 362 
BN 2023-12-06 § 145 
Motion 11/23 

Skickas till 
Bildningsnämnden  
Motionären  
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§ 19  Dnr KS 2023/000831-5 

Svar på motion nr 16/23 - att Oskarshamns kommun 
inleder förhandlingar med Kungliga 
Vitterhetsakademin och driva Fredriksbergs Herrgård 

Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen gällande tillbakadragen motion noteras som mottagen.  

Ärendet 
Jan Johansson (-), Marko Raiskio (-) och Anders Svensson (-) har 2023-09-11 lämnat in en motion, 
Att Oskarshamns kommun inleder förhandlingar med Kungliga Vitterhetsakademin och driva 
Fredriksbergs Herrgård 
 
Motionärerna vill se en utökad verksamhet i och kring Fredriksbergs Herrgård och föreslår därför att 
Oskarshamns kommun inleder förhandlingar med Kungliga Vitterhetsakademin för att undersöka om 
intresse från deras sida finns för att förvalta och driva herrgården. 
 
Motionen har överlämnats till bildningsnämnden för yttrande. 

Yttrande från bildningsnämnden  
Kungliga Vitterhetsakademien har, i dialog med Oskarshamns kommun och utifrån motion nr 16/23, 
uttryckt att intresse inte finns för att förvalta och driva Fredriksbergs Herrgård. Nedan återges Kungliga 
Vitterhetsakademiens svar med kursiv text. 
 
Kungliga Vitterhetsakademien är idag redan engagerade i Oskarshamns kommun genom vårt arbete 
med förvaltning och utveckling av Stensjö by vilket kräver stora resurser och ett långsiktigt arbete, 
inte minst för att det även är länets enda kulturreservat. Det finns därför ingen möjlighet till ytterligare 
engagemang i andra fastigheter i kommunen. Vi förvaltar och utvecklar idag fem kulturfastigheter 
runtom i landet i enlighet med Akademiens syfte och mål att bidra med kunskap om kulturmiljövård 
samt bidra till ny forskning. 
 
Akademien kan mot bakgrund av ovanstående inte påta sig ansvar för ytterligare fastigheter, men 
bistår gärna med erfarenheter och kunskap vad gäller förvaltning och drift av denna typ av platser, 
speciellt som vi redan har ett givande samarbete med Oskarshamns kommun vad gäller Stensjö by. 

Konsekvenser för barn och unga  
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-02-27 § 41 att kommunfullmäktige bör avslå motionen med 
hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden.  
 
Jan Johansson (-) har i skrivelse 2024-02-22 meddelat följande:  
 
Vi tar tillbaka följande motioner 
1 avyttra dom politiska uppdragen som oppositionsråd samt uppdraget som samordnare 
2 undersök möjligheten att Kungliga Vitterhetsakademien tar över och förvaltar Fredriksbergs Herrgård.  
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Besluten är redan tagna att yrka avslag på motionerna och vi tycker att det är fullständigt meningslöst att driva 
motionerna vidare till kommunfullmäktige 
 
Jan Johansson 
Marko Raiskio 
Anders Svensson 
partipolitiskt obundna i Oskarshamns kommunfullmäktige  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på att informationen gällande den tillbakadragna motionen noteras 
som mottagen.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-02-27 § 41 
BN 2024-02-14 § 10 
Skrivelse från Jan Johansson 2024-02-22  
Motion 16/23 

Skickas till 
Bildningsnämnden  
Motionärerna  
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§ 20  Dnr KS 2023/000872-5 

Svar på motion nr 17/23 - Om riktlinjer för externa 
föreläsare i skolan 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motion nummer 17/23 avslås med hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden 2024-02-14 § 11.  

Reservation  
Leif Axelsson (SD), Johanna Bäckström Wörmke (SD), Sven-Arne Ericsson (SD), Peter Bohman  
(SD), Marie-Louise Svensson (SD), Chahanna Olsson (SD), Jan Erlandsson (SD), Bill Karlsson 
(SD), Carina Lindestål (SD) och Daniel Lundgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Leif 
Axelssons (SD) yrkande.  

Ärendet 
Leif Axelsson (SD) har 2023-09-26 lämnat in en motion, Om riktlinjer för externa föreläsare i skolan. 
Motionen syftar till att säkerställa att skolan fortsätter att vara en plats där eleverna får en allsidig 
och respektfull utbildning. 
 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande: 

• Att kommunen ska utarbeta tydliga riktlinjer och regler för hur externa föreläsare får agera och 
vad de får säga inför eleverna. Dessa riktlinjer bör inkludera att föreläsningar inte får innehålla 
ovårdat språk och inte aktiva försöka att påverka elevernas politiska åskådning. 

 
• Att innan externa föreläsare tillåts att föreläsa för eleverna bör skolorna noga utvärdera deras 

innehåll och presentation för att säkerställa att de överensstämmer med de upprättade 
riktlinjerna. 

 
• Att skolan ska informera eleverna och föräldrarna om att skolan är ansvariga för vilken 

information som tilldelas eleverna under skoltid och främja ett ökat medvetande om att de kan 
rapportera eventuella oönskade händelser till skolledningen. 

 
• Att skolan förbättrar sin kommunikation med externa föreläsare för att säkerställa att de förstår 

skolans värderingar och riktlinjer så att deras föreställningar eller föreläsningar inte krockar med 
dem. 

 
Kommunstyrelsen har remitterat motionen till bildningsnämnden för yttrande.  

Yttrande från bildningsnämnden  
Rektors ledningsansvar 
Avseende fördelning av uppdrag och ansvar avseende politiker och tjänstepersoner kan en utgångspunkt 
vara att skilja mellan vad- och hur-frågor. Den politiska ledningen bestämmer vad som ska göras och 
tjänstepersonerna hur det praktiskt ska göras för att uppnå de mål eller resultat som politikerna tagit 
beslut om. Rektor har enligt skollagen ledningsansvar och beslutanderätt avseende det pedagogiska 
arbetet vid sin skolenhet. 
 
Förvaltningens bedömning 
Skolan har ett uppdrag om att arbeta med estetik, kultur och skapande vilket innebär att alla elever ska få 
kännedom om samhällets kulturutbud och om att använda estetiska uttryckssätt och skapande arbetssätt 
som en del av undervisningen. Det är dock rektor som har ledningsansvaret för hur det pedagogiska 
arbetet utformas på respektive skolenhet. Förslaget är därför att motionen ska avslås. 
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Konsekvenser för barn och unga  
Bedömningen är att förslaget att avslå motionen inte innebär några negativa konsekvenser för barn 
och unga. Skolan har ett uppdrag att erbjuda sina elever kultur och rektor är ansvarig för att detta 
genomförs på ett ändamålsenligt och adekvat sätt. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-02-27 § 42 att kommunfullmäktige bör avslå motionen med 
hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden.  

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till motionen.  
 
Pontus Welin (L) och Anton Sejnehed (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-02-27 § 42 
BN 2024-02-14 § 11 
Motion 17/23 

Skickas till 
Bildningsnämnden  
Motionären  
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§ 21  Dnr KS 2023/000901-2 

Svar på motion nr 18/23 - Att uppdraget som 
oppositionsråd upphör 

Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen gällande tillbakadragen motion noteras som mottagen.  

Ärendet 
I motion inskickad av Marko Raiskio (-), Jan Johansson (-) och Anders Svensson (-) föreslås att 
uppdraget som oppositionsråd upphör. 

Yttrande från kommundirektören  
Kommunallagen definierar ordförande och vice ordförande i fullmäktige, nämnd och styrelse som 
förtroendeuppdrag. Utöver detta anger kommunallagen att den som inom kommunen eller regionen 
som fullgör ett förtroendeuppdrag på heltid eller betydande del av heltid ska ha benämningen 
kommunalråd, borgarråd, regionråd, oppositionsråd eller annan benämning som fullmäktige 
bestämmer. 
 
Vid varje ny mandatperiod utreds den politiska organisationen för att sedan fastställas av 
kommunfullmäktige. Det är kommunfullmäktige som bestämmer vilka uppdrag som ska finnas och 
hur många ledamöter varje nämnd ska ha. 2022-11-28 § 23 fattades beslut om politisk organisation 
att gälla för åren 2023-2026. Under innevarande mandatperiod genomförs fyllnadsval i de fall en 
förtroendevald har avsagt sig sitt uppdrag. Beslutet att avslå motionen grundar sig i ovan redovisade 
faktorer samt en respekt för det demokratiska styret och de befintliga politiska processerna. 
Avsättning av en politisk företrädare är en allvarlig åtgärd som inte får användas utan tydliga bevis 
som rättfärdigar en sådan åtgärd. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-01-30 § 16 att kommunfullmäktige bör avslå motionen med 
hänvisning till yttrandet från kommundirektören.   
 
Jan Johansson (-) har i skrivelse 2024-02-22 meddelat följande:  
 
Vi tar tillbaka följande motioner 
1 avyttra dom politiska uppdragen som oppositionsråd samt uppdraget som samordnare 
2 undersök möjligheten att Kungliga Vitterhetsakademien tar över och förvaltar Fredriksbergs Herrgård.  
Besluten är redan tagna att yrka avslag på motionerna och vi tycker att det är fullständigt meningslöst att driva 
motionerna vidare till kommunfullmäktige 
 
Jan Johansson 
Marko Raiskio 
Anders Svensson 
partipolitiskt obundna i Oskarshamns kommunfullmäktige  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på att informationen gällande den tillbakadragna motionen noteras 
som mottagen.  
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Beslutsunderlag 
KS 2024-01-30 § 16 
Tjänsteutlåtande, kommundirektören  
Motion 18/23 

Skickas till 
Motionären  
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§ 22  Dnr KS 2023/000902-2 

Svar på motion nr 19/23 - Att uppdraget som politisk 
samordnare upphör 

Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen gällande tillbakadragen motion noteras som mottagen.  

Ärendet 
I motion inskickad av Marko Raiskio (-), Jan Johansson (-) och Anders Svensson (-) föreslås att 
uppdraget som politisk samordnare upphör. 

Yttrande från kommundirektören  
Kommunallagen definierar ordförande och vice ordförande i fullmäktige, nämnd och styrelse som 
förtroendeuppdrag. Utöver detta anger kommunallagen att den som inom kommunen eller regionen 
som fullgör ett förtroendeuppdrag på heltid eller betydande del av heltid ska ha benämningen 
kommunalråd, borgarråd, regionråd, oppositionsråd eller annan benämning som fullmäktige 
bestämmer. 
 
Vid varje ny mandatperiod utreds den politiska organisationen för att sedan fastställas av 
kommunfullmäktige. Det är kommunfullmäktige som bestämmer vilka uppdrag som ska finnas och 
hur många ledamöter varje nämnd ska ha. 2022-11-28 § 23 fattades beslut om politisk organisation 
för åren 2023-2026. Under innevarande mandatperiod genomförs fyllnadsval i de fall en 
förtroendevald har avsagt sig sitt uppdrag. Beslutet att avslå motionen grundar sig i ovan redovisade 
faktorer samt en respekt för det demokratiska styret och de befintliga politiska processerna. 
Avsättning av en politisk företrädare är en allvarlig åtgärd som inte får användas utan tydliga bevis 
som rättfärdigar en sådan åtgärd.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-01-30 § 16 att kommunfullmäktige bör avslå motionen med 
hänvisning till yttrandet från kommundirektören.   
 
Jan Johansson (-) har i skrivelse 2024-02-22 meddelat följande:  
 
Vi tar tillbaka följande motioner 
1 avyttra dom politiska uppdragen som oppositionsråd samt uppdraget som samordnare 
2 undersök möjligheten att Kungliga Vitterhetsakademien tar över och förvaltar Fredriksbergs Herrgård.  
Besluten är redan tagna att yrka avslag på motionerna och vi tycker att det är fullständigt meningslöst att driva 
motionerna vidare till kommunfullmäktige 
 
Jan Johansson 
Marko Raiskio 
Anders Svensson 
partipolitiskt obundna i Oskarshamns kommunfullmäktige 

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på att informationen gällande den tillbakadragna motionen noteras 
som mottagen.  
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Beslutsunderlag 
KS 2024-01-30 § 16 
Tjänsteutlåtande, kommundirektören  
Motion 19/23 

Skickas till 
Motionären  
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§ 23  Dnr KS 2023/001138-4 

Svar på motion nr 26/23 - Inför temadag om demokrati 
i kommunens skolor 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motion nummer 26/23 avslås med hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden 2024-02-14 § 12.  

Reservation  
Leif Axelsson (SD), Johanna Bäckström Wörmke (SD), Sven-Arne Ericsson (SD), Peter Bohman  
(SD), Marie-Louise Svensson (SD), Chahanna Olsson (SD), Jan Erlandsson (SD), Bill Karlsson 
(SD), Carina Lindestål (SD), Daniel Lundgren (SD) och Pontus Welin (L) reserverar sig mot beslutet 
till förmån för Leif Axelssons (SD) yrkande.  

Ärendet 
Leif Axelsson (SD) har 2023-12-12 lämnat in en motion, Inför temadag om demokrati i kommunens 
skolor. 
 
Motionen handlar om införande av en årlig temadag om demokrati i kommunens högstadie- och 
gymnasieskolor. Syftet är att ge ungdomar kunskap om hur de själva kan påverka politiska beslut 
och främja ungdomars medvetenhet om den demokratiska processen. Motionären föreslår utifrån detta 
kommunfullmäktige att besluta:  
 
Att bildningsnämnden ges i uppdrag att ta fram en plan för att årligen anordna en temadag om demokrati 
med fokus på vad demokrati är, respekten för densamma och personers åsikter och politiska 
uppfattningar samt vikten av demokrati i samhället, på kommunens högstadie- och gymnasieskolor.  
 
Kommunstyrelsen har remitterat motionen till bildningsnämnden för yttrande.  

Yttrande från bildningsnämnden  
Skolans demokratiuppdrag 
Skolväsendet vilar på demokratisk grund, som bland annat bottnar i grundlagen regeringsformen 
(RF). I regeringsformen stadgas att ”det allmänna” ska verka för att demokratins idéer blir 
vägledande inom samhällets alla områden. 
 
Skolans demokratiuppdrag kan ses som tredelat: 
1. Hos eleverna utveckla kunskaper om det demokratiska systemet 
2. Förbereda eleverna för att verka i ett demokratiskt samhälle 
3. Samhällets värdegrund 
 
Förslaget enligt motionen omfattar framförallt punkt 1 och 2. 
 
Demokratiuppdraget genomsyrar läroplanen för såväl grundskolan som gymnasieskolan och det 
finns flera kunskapsmål kopplade till demokrati. Exempelvisvis framkommer följande: 
”Skolan ska ansvara för att varje elev efter genomgången grundskola har fått kunskaper om 
samhällets lagar och normer, mänskliga rättigheter och demokratiska värderingar i skolan och i 
samhället.” 
 
Barns kunskap om demokrati berörs också av artiklar i barnkonventionen, exempelvis: 
Artikel 29: Skolan ska hjälpa barnet att utvecklas och lära barnet om mänskliga rättigheter. 
Skolverket har tagit fram ett stödmaterial för politisk information i skolan. I denna beskrivs att skolan 
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kan anordna en heldag med temat politik. De lyfter exempelvis följande fördelar med att anordna en 
temadag: 

• Skolor som befarar problem med ordningen (i samband med externa besök från partier och 
politiska företrädare) kan avsätta extra personal för att hjälpa till att upprätthålla ordningen 
under dagen.  

• Om politiska partier bjuds in kan det vara ett sätt för att undvika att ett parti ensamt får allt 
utrymme att sprida sitt politiska budskap. Genom att flera partier finns på plats samtidigt kan 
eleverna få en mer allsidig information.  

 
Rektors ledningsansvar 
Avseende fördelning av uppdrag och ansvar avseende politiker och tjänstepersoner kan en 
utgångspunkt vara att skilja mellan vad- och hur-frågor. Den politiska ledningen bestämmer vad som 
ska göras och tjänstepersonerna hur det praktiskt ska göras för att uppnå de mål eller resultat som 
politikerna tagit beslut om. Rektor har enligt skollagen ledningsansvar och beslutanderätt avseende 
det pedagogiska arbetet vid sin skolenhet. 
 
Förvaltningens bedömning 
Utbildning i demokrati är ett centralt uppdrag för skolans verksamhet, vilket regleras i såväl 
regeringsformen och barnkonventionen som i skollagen och i läroplanerna. Det finns flera sätt att 
arbeta med uppdraget i skolan och hos exempelvis Skolverket finns stödmaterial för detta. En årlig 
temadag om demokrati i enlighet med motionärens förslag kan vara ett sätt arbeta med 
demokratiuppdraget och det är ett upplägg som kan ha flera fördelar. Det är dock rektor som har 
ledningsansvaret för hur det pedagogiska arbetet utformas på respektive skolenhet. Förslaget är 
därför att motionen ska avslås. 

Konsekvenser för barn och unga  
Bedömningen är att förslaget att avslå motionen inte innebär några negativa konsekvenser för barn 
och unga. Skolan har ett uppdrag att utbilda elever om demokrati och rektor är ansvarig för att detta 
genomförs på ett ändamålsenligt och adekvat sätt för den aktuella elevgruppen.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-02-27 § 43 att kommunfullmäktige bör avslå motionen med 
hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden 2024-02-14 § 12.  

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) och Pontus Welin (L) yrkar bifall till motionen.  
 
Anton Sejnehed (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-02-27 § 43 
BN 2024-02-14 § 12 
Motion 26/23 

Skickas till 
Bildningsnämnden  
Motionären 
  



     
    PROTOKOLL Sida 50 
    Kommunfullmäktige 
    Sammanträdesdatum 
    2024-03-11 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 24  Dnr KS 2023/001139-4 

Svar på motion nr 27/23 - Ta fram en arbetsplan för att 
främja politikerbesök 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motion nummer 27/23 avslås med hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden 2024-02-14 § 13. 

Reservation  
Leif Axelsson (SD), Johanna Bäckström Wörmke (SD), Sven-Arne Ericsson (SD), Peter Bohman  
(SD), Marie-Louise Svensson (SD), Chahanna Olsson (SD), Jan Erlandsson (SD), Bill Karlsson 
(SD), Carina Lindestål (SD), Daniel Lundgren (SD) och Pontus Welin (L) reserverar sig mot beslutet 
till förmån för Leif Axelssons (SD) yrkande.  

Ärendet 
Leif Axelsson (SD) har 2023-12-12 lämnat in en motion, Ta fram en arbetsplan för att främja 
politikerbesök. 
 
Motionen handlar om upprättande av en plan för årliga politikerbesök från ungdomsförbunden för 
kommunens högstadie- och gymnasieskolor. Förslaget syftar sammanfattningsvis till att: 
 

• Bidra till politisk allmänbildning 
• Väcka intresse och få fler ungdomar att engagera sig politiskt 
• Säkerställa ett demokratiskt styre som förvaltas med samma respekt och varsamhet som tidigare 

generationer. 
 
Motionären föreslår kommunfullmäktige besluta: 

• Att bildningsnämnden ges i uppdrag att ta fram en plan för årliga politikerbesök från 
ungdomsförbunden för kommunens högstadie- och gymnasieskolor. 

• Att bildningsnämnden i denna arbetsplan visar hänsyn till skolornas enskilda regler för skolbesök 
och politiska debatter. 

 
Kommunstyrelsen har remitterat motionen till bildningsnämnden för yttrande.  

Yttrande från bildningsnämnden  
Skolans demokratiuppdrag 
Skolväsendet vilar på demokratisk grund, som bland annat bottnar i grundlagen regeringsformen 
(RF). I regeringsformen stadgas att ”det allmänna” ska verka för att demokratins idéer blir 
vägledande inom samhällets alla områden. Utifrån detta slår skollagen fast att skolverksamheten 
ska utformas i överensstämmelse med grundläggande demokratiska värderingar 
 
Demokratiuppdraget genomsyrar i sin tur läroplanen för såväl grundskolan som gymnasieskolan och 
det finns flera kunskapsmål kopplade till demokrati och för att nå målen inom området ska skolan 
samverka med omvärlden. 
 
Samverkan mellan skola och politiska partier 
Frågor om samhällsstyret, däribland politisk information, är en del av undervisningen och även av 
utbildningen i övrigt. Skolan har en skyldighet att ge eleverna kunskap om det politiska systemet i 
Sverige, vilka partier som finns och vad de står för. Skolan ska också medverka till möten med 
företrädare för organisationer, politiska partier och de politiska ungdomsförbunden. 
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Den lokala politiska nivån kan vara en användbar resurs för skolan i arbetet med 
demokratiuppdraget. 4 Att bjuda in partier till undervisningen och till skolan beskrivs av Sveriges 
kommuner och regioner (SKR) som en bra metod i syfte att ge en mångfacetterad bild av hur 
demokratin och Sveriges politiska system fungerar. Det är dock inte obligatoriskt för skolor att bjuda 
in politiska partier. 
 
Olika syften med samverkan 
Det finns olika intressen med samverkan för skola respektive för politiska partier. Då skolan 
engagerar partier för att medverka i utbildningen är skolans eget uppdrag och mål i fokus. Partier 
kan också ha sina egna syften med att vilja närvara och verka i skolan, vilket exempelvis kan handla 
om att värva sympatisörer och röster i valtider. Detta hindrar inte samverkan mellan skola och 
partier, men i rektors bedömning om samverkan måste skolans eget uppdrag och mål vara i fokus. 
Skolan är ingen allmän plats, vilket innebär att det inte finns någon rätt för politiska partier att få 
tillträde enbart för att sprida sitt budskap. En inbjudan från skolan sker som en del i utbildningen. 
 
Rektors beslutanderätt 
Av 1 kapitlet 5 a § skollagen framgår följande: 
”Rektorn beslutar om politiska partier ska bjudas in för att medverka i utbildningen. Om politiska 
partier bjuds in får antalet begränsas till samtliga de partier som är representerade i antingen 
riksdagen, vald församling i en eller flera kommuner eller i Europaparlamentet. Rektorn får även 
bjuda in politiska partier utifrån ett annat urval än som anges i första stycket, om urvalet sker på en 
annan objektiv grund. Om ett begränsat antal politiska partier har bjudits in till en skola enligt första 
eller andra stycket behöver inte andra politiska partier som har anmält intresse för att medverka i 
utbildningen ges en sådan möjlighet. Rektorn får dock besluta att eleverna som ett led i utbildningen 
ska ges möjlighet att på lämpligt sätt ta del av information också från dessa andra politiska partier.” 
 
Bestämmelsen slår således fast att det är rektor som beslutar om politiska partier ska bjudas in för 
att medverka i utbildningen. Utgångspunkten enligt skollagen är att rektor gör bedömningen om 
politiska partier ska bjudas in som ett led i sitt arbete med demokratiuppdraget. 
 
Förvaltningens bedömning 
Utbildning i demokrati är ett centralt uppdrag för skolans verksamhet, vilket regleras i såväl 
regeringsformen som skollagen och läroplanerna. Skolan har en skyldighet att ge eleverna kunskap 
om det politiska systemet i Sverige, vilka partier som finns och vad de står för. Samverkan med 
politiska partier, genom att exempelvis bjuda in dem till skolan, kan bidra till uppfyllelse av skolans 
mål och uppdrag. Samverkan sker i så fall som en del i utbildningen, det finns ingen rätt för politiska 
partier att enbart få tillträde till skolan utifrån syftet att värva sympatisörer eller röster. Av skollagen 
framgår att det är varje enskild skola och rektor som har beslutanderätt avseende om politiska 
partier ska bjudas in eller inte för att medverka i utbildningen. 
 
Förvaltningen har en positiv inställning till samverkan mellan skola och politiska partier i form av 
politikerbesök och politiska partier är givetvis välkomna att ta kontakt med rektor. Oavsett vem som 
är initiativtagare till politikerbesök är det är rektor som utifrån det nationella demokratiuppdraget 
samt skolans organisation och andra förutsättningar avgör och planerar om och när politiska partier 
kan medverka i utbildningen på skolan. Utifrån den nationella regleringen görs bedömningen att det 
inte är möjligt att på kommunal nivå besluta om en plan för politikerbesök. Med hänvisning till 
ovanstående föreslår förvaltningen att motionen ska avslås. 

Konsekvenser för barn och unga  
Bedömningen är att förslaget att avslå motionen inte innebär några negativa konsekvenser för barn 
och unga. Skolan har ett uppdrag att utbilda elever om demokrati och rektor är ansvarig för att detta 
genomförs på ett ändamålsenligt och adekvat sätt för den aktuella elevgruppen. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-02-27 § 44 att kommunfullmäktige bör avslå motionen med 
hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden 2024-02-14 § 13.  
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Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) och Pontus Welin (L) yrkar bifall till motionen.  
 
Anton Sejnehed (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-02-27 § 44 
BN 2024-02-14 § 13 
Motion 27/23 

Skickas till 
Bildningsnämnden  
Motionären  
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§ 25  Dnr KS 2024/000090-1 

Sammanställning obesvarade medborgarförslag till 
och med 2024-01-31 

Kommunfullmäktiges beslut 
Sammanställningen över obesvarade medborgarförslag till och med 2024-01-31 noteras som 
mottagen.  

Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska obesvarade medborgarförslag redovisas två gånger 
per år. Kansli- och utvecklingsenheten har sammanställt samtliga obesvarade medborgarförslag till 
och med 2024-01-31. Det finns två medborgarförslag som inte har besvarats inom ett år. 
 
Från och med årsskiftet har möjligheten att lämna medborgarförslag ersatts med e-förslag. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Barn och unga har möjlighet att lämna in e-förslag i Oskarshamns kommun. En snabb hantering och 
återkoppling av förslagen som är skrivna av barn överensstämmer med andemeningen i 
barnkonventionen om barns rätt till delaktighet och inflytande. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-02-27 § 59 att kommunfullmäktige bör notera sammanställningen 
över obesvarade medborgarförslag som mottagen.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-02-27 § 59 
KSAU 2024-02-13 § 43 
Sammanställning över obesvarade medborgarförslag till och med 2024-01-31 
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§ 26  Dnr KS 2024/000094-1 

Sammanställning obesvarade motioner till och med 
2024-01-31 

Kommunfullmäktiges beslut 
Sammanställningen över obesvarade motioner till och med 2024-01-31 noteras som mottagen.  

Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska obesvarade motioner redovisas två gånger per år. 
Kansli- och utvecklingsenheten har sammanställt obesvarade motioner till och med 2024-01-31. Det 
finns inga motioner som inte har besvarats inom ett år. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Sammanställningen bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga men ett antal inkomna 
motioner har ämnen som berör barn och unga. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-02-27 § 60 att kommunfullmäktige bör notera sammanställningen 
över obesvarade motioner som mottagen.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-02-27 § 60  
KSAU 2024-02-13 § 44 
Sammanställning över obesvarade motioner till och med 2024-01-31 
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§ 27  Dnr KS 2023/001081-6 

Val av ledamot till socialnämnden (SD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
För tiden fram till 2026-12-31 väljs Peter Bohman (SD) till ledamot i socialnämnden.  

Ärendet 
På kommunfullmäktiges sammanträde 2023-12-11 entledigades Christer Banevi (SD) från 
uppdraget som ledamot i socialnämnden.  

Ärendets behandling 
Kommunfullmäktiges valberedning föreslår att för tiden fram till 2026-12-31 väljs Peter Bohman (SD) 
till ledamot i socialnämnden.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på valberedningens förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-02-28 

Skickas till 
Kommunstyrelsens kansli  
Socialnämnden  
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§ 28  Dnr KS 2024/000018-2 

Entledigande från uppdrag som ersättare i 
socialnämnden - Bill Karlsson (SD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Bill Karlsson (SD) entledigas från uppdraget som ersättare i socialnämnden.  

 
2. För tiden fram till 2026-12-31 väljs Daniel Lundgren (SD) till ersättare i socialnämnden.  

Ärendet 
Bill Karlsson (SD) har avsagt sig uppdraget som ersättare i socialnämnden.  

Ärendets behandling 
Kommunfullmäktiges valberedning föreslår att kommunfullmäktige bör entlediga Bill Karlsson (SD) 
från uppdraget som ersättare i socialnämnden samt tiden fram till 2026-12-31 välja Daniel Lundgren 
(SD) till ersättare i socialnämnden.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på valberedningens förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-02-28, kansli- och utvecklingsenheten  
Avsägelse från politiskt uppdrag  

Skickas till 
Kommunstyrelsens kansli  
Socialnämnden  
 
 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 57 
    Kommunfullmäktige 
    Sammanträdesdatum 
    2024-03-11 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 29  Dnr KS 2024/000198-2 

Entledigande från uppdrag som ersättare i 
socialnämnden - Marie-Louise Örn Lagerqvist (S) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Marie-Louise Örn Lagerqvist (S) entledigas från uppdraget som ersättare i socialnämnden.  
2. För tiden fram till 2026-12-31 väljs Jörgen Johansson (S) väljs till ersättare i socialnämnden.  

Ärendet 
Marie-Louise Örn Lagerqvist (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i socialnämnden.  

Ärendets behandling 
Kommunfullmäktiges valberedning föreslår att kommunfullmäktige bör entlediga Marie-Louise Örn 
Lagerqvist (S) från uppdraget som ersättare i socialnämnden samt för tiden fram till 2026-12-31 välja 
Jörgen Johansson (S) till ersättare i socialnämnden.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på valberedningens förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-03-07 
Avsägelse från politiskt uppdrag  

Skickas till 
Kommunstyrelsens kansli  
Socialnämnden  
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§ 30  Dnr KS 2024/000186-1 

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande 
Andreas Erlandsson ang. GC-väg - Bockara 
 
Magnus Larsson (C) medges rätt att ställen en interpellation till kommunstyrelsens ordförande 
Andreas Erlandsson (S). I interpellationen framhålls följande:  
 
Det är nu många år sedan Bockaraborna fick ett löfte från kommunen om att en ny gång- och 
cykelväg (GC-väg) öster om samhället förbi Bengtskälla skulle byggas, en sträcka på knappt 1 
kilometer. En förläggning av befintlig GC-väg har funnits högt upp på Bockarabornas önskelista i 
närmare 30 år. Vägsträckan har tyvärr varit olycksdrabbad genom åren då flera allvarliga olyckor 
och tillbud har inträffat och vid något fall har det också tragiskt nog varit dödlig utgång.  
 
På den aktuella sträckan så bor det idag flera barnfamiljer som har den aktuella vägen som sin 
skolväg.  
 
2008 behandlades ett medborgarförslag i kommunfullmäktige, ett förslag som fick ett positivt svar. 
Nästan 10 år senare, 2017 kunde man läsa i Oskarshamns Tidningen att dåvarande kommunalråd 
lovade en lösning på frågan som hamnat i långbänk.  
 
Vi skriver nu 2024 och ännu har inget skett i frågan, det är nu 16 år sedan medborgarförslaget 
behandlades i kommunfullmäktige och att inget hänt ännu kan inte beskrivas på något annat sätt än 
ett stort misslyckande.  
 
Med anledning av detta vill jag fråga Andreas Erlandsson följande:  

• Vilka åtgärder är du beredd att vidta för att få till en förlängning på befintlig GC-väg öster om 
Bockara förbi Bengtskälla?  

 
 
Andreas Erlandsson (S) besvarar frågan enligt följande:  
 
Magnus Larsson (C) har i en interpellation ställt frågan vilka åtgärder jag är beredd att vidta för att få 
till en förlängning på befintlig gång- och cykelväg öster om Bockara förbi Bengtskälla?  
 
Jag vill inleda med att ge en kort bakrundsbeskrivning av vad som har gjorts och hur vi arbetar 
vidare med frågan för att få till den efterfrågade gång- och cykelvägen.  
 
I kommunens investeringsbudget 2018 fanns det 2,5 miljoner kronor avsatt till projektet Tekniska 
nämnden hade uppdraget att i dialog med Trafikverket genomföra denna 1 km långa gång- och 
cykelvägen.  
 
Kostnaden i 2018 års prisnivå landade på 5 miljoner kronor och största delen av kostnaden var att ta 
fram en ny vägplan. Beslutet blev att utbyggnaden av gång- och cykelvägen skulle ske i samband 
med att riksväg 37/47 byggs om till 2+1 väg.  
 
Oskarshamns kommun har på olika sätt under åren lyft frågan i våra styrande dokument. I vår 
översiktsplan så finns följande skrivning med.  
 
”Idag finns en utbyggd cykelväg längs väg 37/47. I anslutning till skolan finns även en planskild 
passage av väg 37/47 som förbättrar trafiksäkerheten för eleverna. En ny cykelramp föreslås 
österifrån till befintlig gång- och cykelport under riksväg 37/47 för att öka tillgängligheten av den 
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planskilda underfarten. Gång- och cykelvägnätet genom samhället behöver kompletteras med en 
säkrare gång- och cykelväg utmed väg 37/47. I kommunens cykelplan är sträckan Bockara (Utebyn) 
– Bengtkälla, längs väg 37/47, utpekad som en åtgärd att genomföras senast år 2040. Dessa 
förbättringar är särskilt viktiga för att säkerställa Bockaras barn och ungas möjligheter till fri rörlighet i 
vardagen.”  
 
När kommunstyrelsen, utifrån cykelplanen, tog beslut om prioriterade gång- och cykelvägar 2023-
2025 så finns den aktuella gång- och cykelvägen med som prioritering B, i den ”önskelista” för det 
statliga vägnätet som går till Regionen och Trafikverket som information.  
 
Svar  
Jag kommer att fortsätta jobba med att vi ska få till denna gång- och cykelväg i den kommande 
vägplanen för riksväg 37/47 och när möjligheten ges för Oskarshamns kommun även lyfta in den 
som utpekat objekt i den regionala cykelinfrastrukturplanen. 
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§ 31 
 

Anmälningsärenden 

Kommunfullmäktiges beslut  
Följande ärenden noteras som anmälda:  
 
• KS 2023/001132 Motion nr 25/23 - Bygglovsbefriande tält/ställplatser 
• KS 2023/001138 Motion nr 26/23 - Inför temadag om demokrati i 

kommunens skolor 
• KS 2023/001148 Motion nr 28/23 - Om att upptäcka, bemöta och hjälpa barn 

och unga som är utsatta för våld och övergrepp 
• KS 2024/000093 Motion nr 1/24 - Motverka ofrivillig ensamhet hos äldre 
• KS 2024/000106 Motion nr 2/24 - Invandringens kostnader för kommunen 
• KS 2022/000389 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 

2024-01-30 - Uppdrag skrivelse till Mark- och 
miljödomstolen om skyndsam handläggning 

• KS 2022/001261 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2023-12-19 - Val av insynsplatser till budgetberedningen 

• KS 2023/000965 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2023-12-19 - Återrapportering internkontroll - 
Kommunstyrelsens verksamheter 

• KS 2023/000966 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2023-12-19 - Återrapportering internkontroll - 
kommungemensamma kontrollpunkter 

• KS 2023/001012 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-01-30 - Instruktion för kommundirektören i 
Oskarshamns kommun 

• KS 2024/000046 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-01-30 - Principer för kommunal representation i 
samband med föreningars och organisationers jubileer- 
revidering 

• KS 2024/000072 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-01-30 - Planuppdrag - Förändringar av detaljplaner 
för att möjliggöra en ny arena på fastigheten Oskarshamn 
3:2 

• KS 2024/000183 Motion nr 3/24 - Se över gamla stads- och detaljplaner 
• KS 2024/000191 Motion nr 4/24 - Välkomstskyltarna vid Oskarshamn 

 
 

 


